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Reporter: Care este situaþia in-

dustriei de construcþii navale din

România, în prezent? Cum consi-

deraþi cã a evoluat aceasta în ulti-

mii 30 de ani ºi la ce vã aºteptaþi

pentru viitor?

GLO Marine: În momentul de

faþã, industria construcþiilor de

nave din România este în creºtere,

pe segmentul navelor de croazie-

rã. Preconizãm cã acest lucru va

continua încã o bunã perioadã de

timp ºi, cu puþin noroc, se va extin-

de ºi pe segmentul navelor offsho-

re. În general, industria în care ac-

tivãm este una ciclicã - toþi jucãto-

rii au învãþat acest lucru ºi au

adoptat un model de business fle-

xibil. Filozofia GLO Marine este de

a-ºi pãstra agilitatea ºi de a aborda

cât mai multe segmente de niºã

unde marketshare-ul este mai ac-

cesibil.

Reporter: Care este potenþialul

pieþei de la noi? Unde consideraþi

cã se situeazã aceasta în raport cu

celelalte din regiunea Mãrii Negre

ºi chiar din Europa?

GLO Marine: Ca jucãtor pe piaþa

internaþionalã (Maritime ºi

Oil&Gas), România s-a impus ca un

excelent exportator de servicii de

desene de execuþie. Acest lucru a

fost, într-adevãr, benefic pentru
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Industria construcþiilor de nave din þara noastrã este în
creºtere, pe segmentul navelor de croazierã, sunt de pãrere
Liviu Gãlãþanu, Alin Pohilcã ºi Liviu Moise, fondatorii com-
paniei din domeniul arhitecturii navale GLO Marine, din
Galaþi.
Societatea oferã servicii de consultanþã ºi design naval, atât
pentru clienþi din þarã, cât ºi pentru cei din strãinãtate, au
mai precizat reprezentanþii sãi.
Fondatorii GLO Marine ne-au acordat un interviu în care au
vorbit despre industria de profil din România ºi despre par-
cursul companiei lor.

(continuare în pagina 12)

ÎN ÞARA NOASTRÃ,

Industriaconstrucþiilordenave

decroazierãesteîncreºtere
(Interviu cu fondatorii companiei
autohtone de consultanþã ºi design
naval GLO Marine)

l În prezent, cele mai dezvoltate
pieþe în segmentul Maritime sunt
Norvegia, Germania, Olanda, iar pe
segmentul Offshore - Marea Britanie



atragerea de proiecte uriaºe în

ºantierele din þarã, dar în acelaºi

timp a fãcut ºi un mare deserviciu

industriei prin neimplicarea ingi-

nerilor români în realitatea com-

plexã a arhitecturii navale. La acest

moment, piaþa româneascã nu are

un istoric recent al proiectelor cu

grad mare de complexitate, stig-

mã care reprezintã de multe ori o

piedicã în procesul de vânzare a

serviciilor. Încã de la început, GLO

Marine s-a poziþionat ca o firmã

care oferã servicii complete de

consultanþã în încercarea de a

transmite Vestului cã ºi Estul are

capabilitãþi comparabile.

Reporter: Care sunt cele mai

dezvoltate pieþe de profil la nivel

mondial?

GLO Marine: În prezent, cele

mai dezvoltate pieþe în segmentul

Maritime sunt Norvegia, Germa-

nia, Olanda ºi Marea Britanie pe

segmentul Offshore. Toate pieþele

sunt lipsite de constanþã, fluc-

tuând la fiecare cinci-opt ani. În

momentul de faþã, segmentele na-

velor de croazierã ºi de pescuit

sunt în creºtere, dar primim sem-

nale din ce în ce mai serioase cã ºi

piaþa Offshore intrã uºor-uºor pe o

pantã ascendentã.

Reporter: În ce stadiu se aflã pia-

þa de la noi în ceea ce priveºte pro-

cesul de digitalizare al construcþii-

lor navale? Credeþi cã automatiza-

rea va fi tot mai frecventã, în defa-

voarea forþei de muncã umane?

GLO Marine: Din experienþa

noastrã pe piaþa din România, exis-

tã ºantiere ale cãror standarde de

automatizare sunt destul de ridi-

cate ºi ºantiere care sunt, încã, în

faze preliminare de adoptare a

tehnologiilor lansate acum cinci-

zece ani. Birourile de proiectare

vor beneficia din ce în ce mai mult

de aceastã etapã de digitalizare,

urmând apoi sã intrãm într-o eta-

pã paperless ºi în zona de produc-

þie ºi construcþie navalã.

Reporter: Întâmpinaþi probleme
în legãturã cu gãsirea resursei
umane? Obiºnuiþi sã lucraþi ºi cu
studenþi?

GLO Marine: Competiþia este

destul de mare în România la capi-

tolul forþã de muncã, pe fundalul

creºterii industriei ºi a migrãrii re-

sursei umane spre þãri ca Germa-

nia, Olanda, Finlanda sau Norve-

gia. La nivel de companie, în mo-

mentul de faþã suntem într-o fazã

de construcþie ºi consolidare a

echipei, dar obiectivul nostru pe

termen lung este sã formãm un

grup de ingineri foarte bine pregã-

tiþi, care sã poatã da piept cu pro-

iecte complexe. În acest sens, in-

vestim constant în echipã, nu nu-

mai în dezvoltarea cunoºtinþelor

tehnice, dar ºi în dezvoltarea

soft-skillurilor pentru cã avem

convingerea cã, în secolul 21, em-

patia ºi comunicarea sunt la fel de

importante în asigurarea succesu-

lui unui proiect ca abilitãþile tehni-

ce. Alegem tinerele talente direct

din sãlile de cursuri, anul acesta

angajând nu mai puþin de opt stu-

denþi, având cea mai mare ratã de

studenþi începãtori per numãr de

angajaþi din industrie. Programele

de training personalizate ale com-

paniei permit modelarea studen-

tului într-un inginer independent

într-un timp record.

Reporter: Aveþi concurenþã pe

piaþa din România?

GLO Marine: Nu considerãm cã

suntem în competiþie, la nivel de

business, cu cineva de pe piaþa de

la noi din þarã. Gama noastrã de

servicii este uºor diferitã faþã de ce

oferã celelalte firme, dar dincolo de

acest aspect, ne-ar plãcea sã consi-

derãm cã suntem parteneri, ºi nu

competitori. Ne-ar plãcea foarte

mult sã ne putem uni forþele cu

alte firme româneºti ºi sã ne vin-

dem serviciile ca un grup solid cã-

12 BURSA Construcþiilor nr. 4 / 2019

Investiþii
urmare din pagina 11



13

tre jucãtori mai mari din industrie.

Reporter: Care sunt clienþii com-

paniei dumneavoastrã?

GLO Marine: 60% din cifra noas-

trã de afaceri vine de pe piaþa din

România, iar 40% - din þãri ca Nor-

vegia, Finlanda, Polonia, Marea

Britanie, Insulele Feroe sau Singa-

pore. Începând cu acest an încer-

cãm sã reducem cifra de afaceri de

pe piaþa localã, de la 60% la 30%, ºi

sã ne concentrãm eforturile doar

cãtre un singur client local mare.

Reporter: Intenþionaþi sã mai

deschideþi alte birouri ºi/sau punc-

te de lucru în þarã? Glo Marine are

birouri ºi în strãinãtate. Vã propu-

neþi sã continuaþi expansiunea în

exteriorul þãrii?

GLO Marine: Prezenþa activã pe

alte pieþe este foarte importantã

pentru atragerea contractelor ºi

clienþilor noi. Planul nostru de

creºtere se concentreazã pe douã

aspecte: creºterea biroului din

Londra ºi, eventual, expansiunea

cãtre Aberdeen (Scoþia) ºi stabili-

rea unor parteneriate cu alte firme

care sunt deja prezente în pieþe

unde noi nu avem încã prezenþã.

Am descoperit cã în secolul 21 co-

laborarea este secretul succesului

ºi am fãcut din asta un model de

business.

Reporter: Care a fost cifra de afa-

ceri aferentã anului trecut? Care

sunt cifrele pe care le preconizaþi

pentru anul curent?

GLO Marine: Anul trecut, la nivel

de grup am atins o cifrã de afaceri

de peste 1 milion de euro, iar pen-

tru 2019 preconizãm undeva între

1,5-2 milioane de euro.

Reporter: Ce profit a consemnat

Glo Marine în 2018 ºi care sunt

estimãrile pentru 2019?

GLO Marine: Avem o ratã de

profit puþin peste media din indus-

trie, undeva între 20-25%, datoritã

faptului cã avem un program de

bugetare destul de sãnãtos care

ne permite sã maximizãm încasãri-

le. Pânã în prezent, tot profitul a

fost reinvestit pentru a transforma

GLO Marine într-un "Apple" al in-

dustriei navale.

Reporter: Vã mulþumesc!

GLO Marine, companie fondatã în anul 2016, înregistreazã anual
creºteri de 100% în ceea ce priveºte cifra de afaceri ºi investeºte în
capitalul uman prin oportunitãþi pentru tinerii ingineri români.
Drumul companiei tinerilor antreprenori a început în Marea Brita-
nie, unde Liviu Gãlãþanu a deschis în 2014 primul birou, alã-
turându-i-se ulterior ºi Alin Pohilcã, iar apoi, în România, Liviu Moi-
se. Astãzi, cea mai mare parte din activitatea firmei se desfãºoarã
de la Galaþi, iar punctul de lucru din Regatul Unit funcþioneazã în
continuare oferind consultanþã în industria Oil&Gas.
Potrivit fondatorilor, investiþia iniþialã s-a cifrat la 40.000 de euro,
GLO Marine intrând pe piaþa din România ºi oferind servicii com-
plete pentru importanþi clienþi din þarã ºi din strãinãtate precum:
ºantierul naval VARD Tulcea; NSK Ship Design; MEST Shipyards; All
Stars Engineering, ºi alþii. Recent, cei trei antreprenori menþionau
cã GLO Marine are în vedere lãrgirea portofoliului de clienþi ºi

consolidarea poziþiei în industria de profil de la noi din þarã. Toto-
datã, prin expansiunea sa, compania creazã, de la an la an, noi lo-
curi de muncã pentru tinerii ingineri din România.
Reprezentanþii companiei noteazã: "Dacã la începutul lui 2018,
GLO Marine avea 25 de angajaþi, pânã la sfârºitul anului trecut au
ajuns la 40, iar în prezent, compania are 50 de angajaþi, înre-
gistrând o creºtere de 40% în ultimele patru luni".
Cei trei antreprenori considerã cã plata angajaþilor la un nivel
competitiv, raportat cu piaþa europeanã este, de asemenea, o prio-
ritate, întrucât "oamenii capabili se gãsesc greu, iar cei mai buni
dintre ei pleacã în afarã pe fondul unui boom în industria mariti-
mã, în special în Germania ºi Finlanda".
În perioada urmãtoare, pe lângã creºterea ºi dezvoltarea afacerii,
gãlãþenii de la GLO Marine au ca scop atragerea ºi susþinerea cât
mai multor absolvenþi ai Facultãþii de Arhitecturã Navalã.

"Avem o ratã de profit puþin peste media din
industrie, undeva între 20-25%, datoritã faptului cã
avem un program de bugetare destul de sãnãtos
care ne permite sã maximizãm încasãrile".


